
Protokół Nr ORN.0012.3.9.2015 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia 

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 22 września 2015 r. 
 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – Alicja 

Mieszuk. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

powitał przybyłych na posiedzenie i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

 

Do punktu  1 –  Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.8.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.8.2015 z posiedzenia Komisji 

odbytego w dniu 27 sierpnia 2015 r. 

 

 

Do punktu  2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej; 
 



Inspektor Wydziału ORN – Alicja Mieszuk 

powiedziała, iż na podstawie wniosków radnego Macieja Juchniewicza Burmistrz wprowadził 

autopoprawki i doprecyzował pewne zapisy: 

 § 3 ust. 2 pkt. a) w tej chwili brzmi: „rzeczowy - poprzez użyczenie sprzętu, narzędzi, 

materiałów lub obiektów niezbędnych do realizacji inicjatywy lokalnej w zakresie 

możliwości gminy” – gmina zarządza jednostkami organizacyjnymi i może w razie 

konieczności zlecić użyczenie hali, sali widowiskowo-sportowej itp.; 

 § 4 ust. 2 brzmi: „Wnioski należy składać w następujących terminach: 

a) do 30 stycznia roku, w którym ma być realizowana inicjatywa lokalna, 

b) w sytuacji niewyczerpania puli środków na inicjatywę lokalną w terminie, 

o którym mowa w punkcie a) - do końca roku kalendarzowego”; 

 § 5 ust. 3 ostatnie zdanie zostało uzupełnione, obecnie brzmi: „(…)Zmiany nanoszone 

są bezpośrednio na wniosku i parafowane przez Inicjatora lub w przypadku większego 

zakresu zmian - poprzez dołączenie do wniosku poprawionej jego części”; 

 § 7 ust. 4 punkt f) pozostał, obecnie brzmi: „ewentualne regulacje ustalające przejście 

prawa własności do urządzeń i budowli powstałych w wyniku realizacji inicjatywy” – 

zmiana satysfakcjonuje wnioskodawcę, w umowie nie wskazuje się, kto zostanie 

właścicielem, rozstrzygnie się to indywidualnie analizując każdy wniosek; 

 Koszty własne to suma oszacowanego wkładu pracy społecznej, wkładu rzeczowego 

i finansowego Inicjatora. 

Burmistrz nie uwzględnił kilku uwag uznając je za niecelowe, np. uwaga dotycząca § 4 ust. 1 

według zapisu wnioskodawca ma prawo składania wniosków wyłącznie poprzez sekretariat 

Urzędu Miejskiego, co zawęża możliwość składania wniosków od potencjalnych 

wnioskodawców jest niesłuszna, gdyż wnioski należy wnieść do sekretariatu, który jest 

jednocześnie kancelarią niezależnie od tego, czy ten dokument przesłany zostanie mailem  

czy pocztą. W § 4 ust. 2 wprowadzone terminy dają większe szanse potencjalnym 

wnioskodawcom na zrealizowanie projektu. § 7 nie ma zapisu o komisji oceniającej, gdyż nie 

są to kompetencje Rady. § 7 ust. 4 został zmieniony, gdyż proponowane było wyrzucenie 

całego zapisu, a usunięto część budzącą kontrowersje. § 12 doprecyzowano, co ma zawierać 

informacja zbiorcza o inicjatywie lokalnej w danym roku, znajdzie się w innej uchwale, 

tj. o rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi. Informacje 

szczegółowe, o które radny wnosi, zostaną zawarte w rocznym programie współpracy. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawki Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 

o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2015 - 2024; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska  

poinformowała, iż  projekt uchwały dokonuje następujących zmian: 

1.  W załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa”: 

a) w 2015 roku zwiększa się dochody ogółem o 194 272,25 zł, z tytułu zwiększenia 

dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące – 141 741,25 zł, subwencji 

ogólnej – 52 531 zł, 



b) w 2015 roku zwiększa się wydatki ogółem o 194 272,25 zł, w tym bieżące 

o 147 881,25 zł na zadania własne i zlecone oraz majątkowe o 46 391 zł, w tym na 

zadania inwestycyjne własne o 16 391 zł oraz wydatki majątkowe w formie dotacji –

 30 000 zł. 

2.  W załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF” dokonuje się zmian: 

a) wprowadza się przedsięwzięcie pn. „Projekt budowy drogi gminnej Dąbrowskie – 

droga wojewódzka nr 653 (141035N)” z planem nakładów finansowych 35 000 zł, 

w tym w 2015 roku 20 000 zł, w 2016 roku 16 000 zł, 

b) wprowadza się przedsięwzięcie pn. „Projekt zagospodarowania plaży gminnej 

Szyjka” z planem nakładów finansowych 100 000 zł, w tym w 2015 roku 40 000 zł, 

w 2016 roku 60 000 zł. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 - 2024. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska  

oznajmiła, iż dochody ogółem zwiększyły się o 52 531 zł: 

1. W dz. 758 – Różne rozliczenia, rozdz. 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej, 

zwiększa się plan dochodów z tytułu przyznania ze środków rezerwy części 

oświatowej subwencji ogólnej kwoty 52 531 zł, na dofinansowanie wydatków 

związanych z usuwaniem skutków zdarzeń losowych. Kwota ta przeznaczona zostanie 

na remont Szkoły Podstawowej Nr 1. 

Wydatki ogółem zwiększyły się o 52 531 zł: 

1. W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, dokonuje się następujących zmian: 

a) zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o 30 000 zł na zadaniu „Budowa 

przepustu na rowie melioracyjnym w Jaśkach” zgodnie z kosztorysem inwestorskim, wartość 

zadania wynosi 50 000 zł, 

b) zwiększa się plan wydatków bieżących o 1 066 zł w wyniku zmiany kosztów 

przedsięwzięcia do realizacji z funduszu sołeckiego Zabielne z przeznaczeniem na 

organizację dożynek wiejskich, zmniejsza się plan o 996 zł na zadaniu „Zakup i montaż wiaty 

przystankowej” (dz. 60017, drogi wewnętrzne) i zmniejsza się plan wydatków bieżących 

o 70 zł w wyniku zmiany kosztów przedsięwzięcia do realizacji z funduszu sołeckiego 

Zabielne pn. „zakup i montaż tabliczek kierunkowych” (dz. 900 – Gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska). 

2. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się następujących zmian: 

a) w rozdz. 60014 – drogi publiczne powiatowe, zwiększa się plan dotacji celowej na 

pomoc finansową dla Powiatu Oleckiego o 30 000 zł z przeznaczeniem na zadanie 

„Przebudowa chodnika przy ul. Armii Krajowej” – od ul. Sembrzyckiego do ul. Ludowej, 

b) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan wydatków 

inwestycyjnych o 140 153 zł na zadaniach „Przebudowa drogi na zapleczu ul. Kolejowej – 

Os. Zielone” o 55 153 zł i „Budowa ul. Chopina” o 85 000 zł, 

c) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zwiększa się plan o 70 000 zł, 

wprowadzając dwa nowe zadania: „Projekt budowy drogi gminnej Sedranki – droga 

wojewódzka nr 653” z planem 50 000 zł oraz „Projekt budowy drogi gminnej Dąbrowskie – 



droga wojewódzka nr 653” z planem na 2015 rok 20 000 zł (na 2016 rok – 15 000 zł) 

wprowadzone jako zadanie wieloletnie do WPF do realizacji na okres 6-8 miesięcy, 

d) w rozdz. 60017 – drogi wewnętrzne, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych 

o 36 460 zł na zadaniu „Budowa drogi dojazdowej przy ul. Jeziornej”. 

3. W dz. 630 – Turystyka, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne wieloletnie pn. 

„Projekt zagospodarowania plaży gminnej Szyjka” z planem na 2015 rok 40 000 zł (na 

2016 rok – 60 000 zł) do realizacji na okres do 8 miesięcy. 

4. W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych 

o 54 000 zł, z przeznaczeniem na modernizację lokali i budynków komunalnych 

(Dąbrowskie 5, Olszewo 9 – świetlica – likwidacja pieca kaflowego i wstawienie nowego 

kominka, Imionki 12 – docieplenie, izolacja pod podłogami). 

5. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan Szkoły Podstawowej 

Nr 1 w Olecku o 52 531 zł z przeznaczeniem na remont obiektu. 

6. W dz. 852 – Pomoc społeczna, zmniejsza się plan wydatków bieżących o 47 387 zł 

przeznaczony na wypłatę dodatków mieszkaniowych. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2015 rok. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na zadanie pn. „Przebudowa chodnika przy ul. Armii Krajowej 

w Olecku (pomiędzy ul. Sembrzyckiego a ul. Ludową)”; 
 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że w dniu 10.09.2015 roku Powiatowy Zarząd Dróg w Olecku zwrócił się 

z wnioskiem o współfinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa chodnika przy 

ul. Armii Krajowej w Olecku (pomiędzy ul. Sembrzyckiego a ul. Ludową)”. Z uwagi na pilną 

potrzebę i zasadność wykonania remontu chodnika na ul. Armii Krajowej udzielona zostanie 

pomoc finansowa na realizację tego zadania. 

- Powiat Olecki - 30 000 zł, 

- Gmina Olecko - 30 000 zł. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał o pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące posiedzenia Kolegium 

w sprawie uchwały Rady Miejskiej w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na realizację przebudowy dróg. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wytłumaczyła, że w uchwale w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

niegdyś zawarty był zapis, że upoważnia się Burmistrza do zawarcia umowy. Od kilku lat 

stosowane są zapisy, że zasady udzielenia dotacji i rozliczenia zostaną określone w umowie. 

Regionalna Izba Obrachunkowa oznajmiła, że w rozpatrywanej uchwale Rada Miejska nie ma 

uprawnień, by wprowadzić taki zapis, gdyż według ustawy o samorządzie gminnym 

Burmistrz wykonuje uchwały Rady Miejskiej i oznacza to, że musi zawrzeć odpowiednią 

umowę zgodnie z obowiązującymi przepisami. Ten paragraf zostanie uchylony.  

 



Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na zadanie pn. „Przebudowa chodnika przy 

ul. Armii Krajowej w Olecku (pomiędzy ul. Sembrzyckiego a ul. Ludową)”. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski  

poinformował, że w dniu 15 września 2015 r. do Przewodniczącego Rady Miejskiej wpłynęło 

pismo Komendanta Powiatowego Policji w Olecku w sprawie ujęcia w budżecie na 2016 rok 

kwoty 23 500 zł celem wsparcia finansowego jednostki Policji w Olecku. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił następujące wnioski: 

 zaproponował, aby w Olecku utworzyć murale, czyli dzieła dekoracyjnego malarstwa 

ściennego na budynkach. Jest pod wrażeniem tej nowej sztuki, widział jej przykłady 

m. in. w Białymstoku – dziewczynkę podlewającą drzewo. Uważa, że takie dzieła 

przyciągają turystów, 

 wnioskuje o umieszczenie kosza na śmieci przy wejściu na drewniany most nad 

jeziorem. Mieszkańcy często dokarmiają ptaki wodne, pożywienie przynoszą 

m. in. w torebkach foliowych, których nie ma gdzie wyrzucić.  

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

uważa, że wniosek dotyczący murali należy ująć w projekcie budżetu, malarze będą 

potrzebowali farb. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że pomysł wymaga odpowiedniego budynku i zezwolenia. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

podał propozycję budynku przy ul. Kolejowej, w miejscu, gdzie znajduje się uliczka do 

Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi, naprzeciw zakładu fryzjerskiego. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż budynek ten podlega pod Wspólnotę Mieszkaniową. Zaproponował wiadukt 

na Siejnik - przejście dla pieszych, uważa, że to byłoby dobre miejsce.  

 

 



Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

rozmawiał z wykonawcą przejścia i dowiedział się, że wiadukt pokryty jest farbą, na której 

niemożliwością jest wykonanie tego typu dzieła. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

zaproponował, by murale stworzyć na budynku tzw. złotówce. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zauważył, że złotówka służy głównie do eksponowania reklam. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

wystąpił z propozycją utworzenia murali na ścianach szkół, które nieestetycznie wyglądają. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 prosił, aby zwrócić się do Powiatowego Zarządu Dróg o zbudowanie bądź 

zorganizowanie przejścia dla pieszych przy ul. Łąkowej w miejscu, gdzie położony 

jest chodnik od ul. Kasprowicza przy rzece oraz postawienie tam stosownych znaków 

drogowych. Chodnik prowadzi prosto do ulicy i nie można poruszać się bez 

przechodzenia na drugą stronę, gdyż wzdłuż jezdni nie ma chodnika, 

 otrzymał odpowiedź na wniosek dotyczący oczyszczania jeziora i przycięcia trzcin 

przy ujściu jeziora do rzeki. Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Olsztynie 

Rejonowy Oddział w Gołdapi nie planuje odmulania jeziora, poza tym obszar ten 

Wojewoda ustanowił użytkiem ekologicznym i zabrania się wykonywania prac. Jego 

zdaniem wykonanie wspomnianych prac jest konieczne, trzeba zadbać o wodę. 

Trzciny są mocno zarośnięte, ptakom sprawia trudność przedostanie się do nich, 

więc nie budują w nich gniazd. Wnosi o ponowienie prośby do Zarządu Melioracji 

(…) dotyczącej przynajmniej częściowego oczyszczenia ujścia jeziora do rzeki. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

podziękowała za uporządkowanie palenisk, które były przy Wiewiórczej Ścieżce i zgłosiła 

następujące wnioski: 

 ponawia wniosek dotyczący ustawienia kosza na śmieci przy ul. Słowackiego od 

strony ul. Kościuszki, 

 wnosi o wycięcie drzew mirabelek przy stawku na ul. Orzeszkowej, które rosną blisko 

chodnika od strony skrzyżowania z ul. Żeromskiego. Chodnik jest zniszczony przez 

korzenie drzew. Mieszkańcy są zmuszeni chodzić naokoło chodnika, po ulicy, 

ze względu na opadające owoce. Po drugiej stronie stawku drzewka są tak niskie, 

że również istnieje problem z poruszaniem się po chodniku. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

podziękował za ustawienie dodatkowych ławek oraz koszy na śmieci na Wiewiórczej Ścieżce 

i  zgłosił następujące wnioski: 

 zgłosił, aby przy okazji rozkopania skweru przy starej targowicy, podłączyć 

przynajmniej jeden hydrant, który przyda się np. w razie pożaru, 

 na prośbę mieszkańców ul. Sembrzyckiego wnosi o przekazanie zarządcy, 

aby zagospodarować miejsce po usunięciu suchych drzew, 

 w związku z rozmową z Prezesem Stowarzyszenia „Otwarte Drzwi” zgłasza wniosek 

o zorganizowanie spotkania dotyczącego przyjmowania bezdomnych do noclegowni. 

 



Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odparł, że spotkanie robocze jest zaplanowane na środę 30 września bądź czwartek 

1 października w Starostwie Powiatowym w Olecku, w którym będą uczestniczyli m.in. 

Prezes Stowarzyszenia „Otwartych Drzwi” Wojciech Bojar, Wicestarosta Kazimierz 

Iwanowski i przedstawiciele Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz szpitala. 

  

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 

      Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

 Barbara Skarżyńska                                Leszek Olszewski 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


